

2018-2019 学年第一学期宝安区期末调研测试卷 九年级英语听力材料

2019.1

(满分 100 分, 考试时间为 90 分钟)

- I. 听力测试。(13 小题, 选择题 10 分; 信息转述 3 分; 信息询问 2 分; 小计 15 分)
- i. 听对话, 根据你所听到的内容选出问题的答案, 录音念两遍。(3 小题, 每题 1 分)
1. F: Did you hear what the teacher said at the end of the class?
M: No. It was just too noisy in the classroom then.
F: She asked us to hand in our homework on Friday, so let's discuss it together.
M: Just a moment. I'm afraid it's too noisy here too.
F: We can go to the library then.
M: It is too late now. I'm afraid it's already closed.
F: Why don't we go to the garden?
M: A good idea.
Question: Where will they probably talk about their homework?
2. M: Look, Lily. This coffee shop looks nice. Let's go and take a rest in it.
F: OK. Let's get something to drink.
M: There's orange juice, milk, coffee and tea. What would you like?
F: I'd prefer orange juice. What about you, Sam?
M: I feel a little sleepy, so I'll get some coffee. Waiter! A glass of orange juice and a cup of coffee, please.
Question: Why does Sam choose coffee?
3. F: You look unhappy, Tom. What's wrong with you?
M: Yes, I feel depressed.
F: Why? About your school work?
M: No. My parents control every part of my life. What should I do?
F: Perhaps you should tell your parents how you feel. I'm sure they'll understand.
M: You're right, Mary. I think I can have a try. Thank you for your advice.
Question: What makes Tom depressed?
- ii. 听录音, 选出你所听到的问句的合适答句, 问句念两遍。(3 小题, 每小题 1 分)
4. How long does it take if you go to school by bike?
5. What does your English teacher look like?
6. Who do you usually have lunch with on weekdays?
- iii. 听对话或短文, 根据你所听到的内容和所给提示, 写出问题的合适答案, 录音念两遍。(4 小题, 每小题 1 分)
7. M: Andy, you look nervous. What happened?
F: I am going to take part in a speech competition on Shenzhen TV.
M: Don't worry. You can always do better than the other students in our school.
F: But I've never been on TV. Could you help me?

M: Of course. And I think we can go and ask our teacher for help.

F: That's great. Thanks!

M: My pleasure.

Question: What is Andy?

8. F: Sam, You look excited. What's new?

M: I'm going to America as an exchange student.

F: How wonderful! How soon will you go there?

M: In fifteen days. Do you have any advice for me?

F: You'd better search some information about America on the Internet.

M: OK, that may help. Thank you very much.

F: You are welcome.

Question: How soon will Sam go to America?

9. Jenny is my e-friend from England. She is 15 years old now. She is interested in travelling. Every summer she travels with her parents. She believes that travelling is an important part of her life. She went to Paris last summer holiday. She liked it a lot. Later, she has learnt that China is a large country with lots of places of interest. This January, she is coming to China with her family. I'm sure they will have a good time.

Question: When will Jenny come to visit China?

10. I'm Jimmy from Bao'an No. 3 Middle School. It was Volunteer Day last Saturday. Some of my classmates and I went to different places to do voluntary work. Peter and I went to the Children's Hospital. We read funny stories to the sick children. At lunchtime, we bought some delicious food for them with our lucky money. We had a good time together. What a meaningful day it was!

Question: What did they buy for the sick children at lunchtime?

iv. 信息转述。(3分)

你将听到一段 Sam 对他一本珍贵相册的介绍。请你根据所听到的内容,按照思维导图中所提供的信息要点,用 4~6 句话进行转述。包含以下四项内容。录音念 2 遍。现在你有 15 秒钟的时间阅读思维导图:

The most valuable gift I have ever received was a photo album from Kevin. He is my best friend. We were in the same primary school for all six years. We always had a lot of things to talk about. It is wonderful to have such a good friend. However, last summer, Kevin gave me a photo album because he had to move to another city with his parents. "It has photos of the happy moments we had together. I've also written some notes under each photo," he said. I was deeply moved. I put the album beside my bed. I always look at it when I think of Kevin.

11. 你可以这样开始转述:

The most valuable gift Sam has ever received was a photo album from _____

v. 信息询问。(2 小题, 每小题 1 分, 小计 2 分)

你希望了解更多 Sam 和 Kevin 的情况, 请根据以下提示向 Sam 提两个问题。

12. 你了解 Sam 和 Kevin 通常谈论些什么, 你问:

13. 你了解 Sam 和 Kevin 现在多久见一次面, 你问:

2018-2019 学年第一学期宝安区期末调研测试卷 九年级英语听力材料

2019.1

I. 听力测试。(13 小题, 选择题 10 分; 信息转述 3 分; 信息询问 2 分; 小计 15 分)
BBC CAA

7. He/ Andy is a student. / A student.
8. He will go to America in fifteen days. / In fifteen days.
9. She is coming this January. / This January. /The coming January.
10. They bought them delicious food./ Delicious food.

iv. 信息转述 one possible version:

The most valuable gift Sam has ever received was a photo album from his best friend Kevin. Kevin gave it to him when Kevin had to move to another city last summer. In the album, there are photos of the happy moments they had together. Kevin also wrote some notes under each photo. Sam was deeply moved.

- 得分要点: 1. his best friend 0.5
2. last summer 0.5
3. the happy moments 0.5
they had together 0.5
4. (deeply) moved 0.5
5. 句子表达的完整性、时态的规范性、书写的工整性 0.5

v. 信息询问

12. What do (did) you usually talk about with Kevin?
What do (did) Kevin and you usually talk about?
13. How often do you (usually) meet with Kevin?
How often do you get together with Kevin?
How often do Kevin and you get together?

II. 词汇。(15 小题, 每小题 1 分, 小计 15 分)

14~21 ABBAC CBC

22~28 ACABB CA

III. 完型填空。(15 分, 共 10 小题, 每小题 1.5 分)

29~33 ACCAB 34~38 BACBA

IV. 阅读理解。(30 分, 共 20 小题, 每小题 1.5 分)

39~42 CCBA 43~46 ABDD 47~50 CDBA 51~54 BADC 55~58 CBDB

V. 语法填空。(10 小题, 每小题 1 分, 小计 10 分)

59. a 60. novels 61. which/that 62. on 63. created 64. to show
65. greatly 66. His 67. so 68. comparing

VI. 书面表达。(15分)

One possible version:

Dear classmates,

With the rapid development of Internet, shopping online has already become a fashion, especially among young people. Comparing with the traditional shopping, shopping online has advantages. First, we can do shopping without leaving our home. It saves our time. Besides, the goods on line are usually cheaper. Also, we can choose more varieties of goods.

However, shopping on the internet also has its disadvantages. It's hard to tell whether the goods are good because we cannot see them with our eyes. Besides, it's not safe to pay online sometimes, since our passwords may leak out.

In my opinion, shopping online will be surely become our lifestyles. We need to control ourselves by shopping only what we need but not what are cheap.

Let's stop buying blindly but be a smart consumer. Thank you.

(95 words)

一、评分原则：

1. 本题总分为15分，按5个档次给分。
2. 评分时，先根据文章的内容和语言初步确定其所属档次，然后以该档次的要求来衡量、确定或调整档次，最后给分。
3. 评分时，应注意内容要点、内容要求、应用词汇和语法结构的数量和准确性、上下文的连贯性及语言都得体性。
4. 拼写与标点符号是语言准确性都一个方面，评分时，应视其对交际的影响程度予以考虑。英、美拼写及词汇用法均可接受。
5. 如书写较差，以至影响交际，将分数降低一个档次。

二、内容要点建议：

1. 介绍优点，每条2分；(6分)；
2. 介绍缺点，每条2分；(4分)；
3. 提一条学生自己的建议；(2分)
4. 连贯性、语法规范、卷面书写(3分)